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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury i Sportu , odbytego w dniu 29.06.2021r. 

 

Posiedzenie odbyło się w  Sali Centrum Aktywności Seniora przy ul. Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 13/15 radnych. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: p. Andrzej Wenda i p. Mateusz Łański 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

5. Zastępca Komendanta Powiatowego Policji 

w Sępólnie Krajeńskim      - Lech Zajączkowski 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

7. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

        

 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM w Więcborku p. Beata Kopta. 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych i przypomniał wcześniej 

przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

I część posiedzenia godz.14:00 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie aktualizacji "Programu usuwania azbestu  

i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork"  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork” w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

5. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka dotyczącego wykonania 

budżetu Gminy Więcbork wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, oraz 

sprawozdań finansowych jednostek gminnych za rok 2020 – zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2020. 
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II część posiedzenia około. godz. 15:30 

6. Działalność Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – 

sprawozdanie za 2020r. 

7. Przyjęcie sprawozdania Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork w tym informacji 

o kosztach ww. działalności za rok 2020. 

8. Informacja Kierownika Posterunku Policji w Więcborku w zakresie bieżącego stanu 

bezpieczeństwa, wykrywalności przestępczości i prowadzonych działań prewencyjnych 

policji na terenie gminy Więcbork. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza 

Więcborka. 

10. Sprawy różne. 

 

Na wniosek Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała zmianę w porządku obrad polegająca na realizacji 

punktu 6 porządku obrad jako punktu pierwszego. W związku z powyższym pozostałe punkty 

przyjęłyby numerację dalszą. 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do głosowania nad zmienionym porządkiem obrad. 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie 

 

W dalszej części przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki posiedzenia. 

Dyrektor MGOPS w Więcborku przedstawił sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji  

ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2020r. 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Punkt nie wywołał dyskusji. 

W kolejnym punkcie Skarbnik Gminy Więcbork omówiła projekt zmian w budżecie 

Gminy Więcbork na rok 2021.  

Zmiany dotyczyły: 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.39.2021 z dnia 28 czerwca 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 85230 o kwotę 88.492,00 zł z przeznaczeniem 

na dofinansowanie zadań realizowanych w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu”. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały 

w §3110. 

2. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 w §6630 o kwotę 28.800,00 zł 

w związku z zawarciem umowy z Województwem Kujawsko-Pomorskim na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa (modernizacja) drogi gminnej 020215C Górowatki 

- Klarynowo - Borzyszkowo o długości 0,800 km - II ETAP”. 

3. Zwiększa się plan dochodów (§2700) i wydatków budżetowych (§4700) w rozdz. 75023  

o kwotę 296,00 zł w związku z zawartą w br. umową o dofinansowanie kosztów kształcenia 
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ustawicznego pracowników i pracodawcy. W ramach zawartej umowy Gmina otrzyma  

z Krajowego Funduszu Szkoleniowego środki na kształcenie pracowników. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75023 w §0940 o kwotę 780,00 zł  

w związku z uznaniem przez dostawcę reklamacji zakupionych lampek choinkowych  

i zwrotem zapłaconych środków. 

5. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75085§0970 o kwotę 6.900,00 zł w związku  

|z wpływem dochodów różnych stanowiących kwoty ściągnięte egzekucyjnie od byłego 

pracownika. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 70005 w §0830 o kwotę 92,00 zł  

w związku ze zwrotem zużytej energii przez najemcę lokalu komunalnego. 

7. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 75618§0690 o kwotę 17,00 zł w związku  

z wpływem opłaty za wydanie formularza wielojęzycznego zgodnie z art. 8 ust. 3 ustawy  

z 04.04.2019r. o przedkładaniu niektórych dokumentów urzędowych w państwach 

członkowskich Unii Europejskiej. 

8. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 w §0960 o kwotę 3.000,00 zł w 

związku z otrzymaniem przez Sołectwo Runowo Kraj. darowizny w kwocie 3.000,00 zł od 

Nadleśnictwa Runowo Kraj. na budowę drogi i chodnika w miejscowości Runowo Kraj. Po 

stronie wydatków kwota ta została ujęta w rozdziale 60016 w §6050 w zadaniu pn.: „Budowa 

dróg wraz z chodnikami i odwodnieniem we wsi Runowo Kr.” 

9. W planie dochodów budżetowych dokonuje się korekty w rozdziale 80103 pomiędzy 

§0670 a §0830 o kwotę 300,00 zł oraz w rozdziale 80104 pomiędzy §0670 a §0660 o kwotę 

5.000,00 zł celem prawidłowego ewidencjonowania pobieranych płatności za świadczone 

usługi w placówkach wychowania przedszkolnego. 

10. Zmiany w planie dochodów (§0970) i wydatków (§4010, §4110, §4120 i §4210) 

budżetowych w rozdz. 85195 o kwotę 3.024,00 zł dokonano w związku z wpływem środków 

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na pokrycie kosztów organizacji telefonicznego 

punktu zgłoszeń transportowych i informacji o szczepieniach. 

11. Zmiany w planie dochodów (§2440) i wydatków (§4010, §4110, §4120, §4170 §4210  

i §4300) budżetowych w rozdz. 85295 o kwotę 68.500,00 zł dokonano na podstawie umowy 

zawartej z PFRON w sprawie przyznania pomocy finansowej dla osób niepełnosprawnych 

poszkodowanych w wyniku sytuacji kryzysowych wywołanych chorobami zakaźnymi 

(SARS-Cov-2). 

12. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 92695 w §6257 o kwotę 12.041,00 zł 

w związku z podpisaniem umowy na dofinansowanie z budżetu UE zadania inwestycyjnego 

pn.: „Doposażenie plaży miejskiej w Więcborku”. Jednocześnie w tym zadaniu dokonuje się 

aktualizacji planu wydatków uwzględniając aktualne źródła finansowania. 

13. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

75011§2360 o kwotę 13,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 75601§0350 o kwotę 48.000,00 zł (wpływy z podatku od działalności gospodarczej w formie 

karty podatkowej), 

75615§0310 o kwotę 404.000,00 zł (wpływy z podatku od nieruchomości), 75615§0340  

o kwotę 3.000,00 zł (wpływy z podatku od środków transportowych), 

75615§0910 o kwotę 139.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości podatkowych), 

75616§0500 o kwotę 54.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

80101§0610 o kwotę 190,00 zł (wpływy z opłat za wydanie duplikatów dokumentów), 

80101§0750 o kwotę 1.795,00 zł (wpływy z najmu pomieszczeń w placówkach 

oświatowych), 

80101§0840 o kwotę 230,00 zł i 80104§0840 o kwotę 50,00 zł (wpływy z tytułu sprzedaży 

złomu po remoncie w pomieszczeniach szkolnych i przedszkolnych), 
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90019§0690 o kwotę 1.200,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska),  

90026§0910 o kwotę 1.557,0 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

14. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016 dokonano następujących zmian: 

w §4270 zwiększa się plan o kwotę 150.000,00 zł celem wykonania remontu drogi  

w kierunku plaży w Więcborku i remontu drogi w Śmiłowie, 

w §4300 zwiększa się plan o kwotę 31.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie usługi 

wałowania dróg gminnych i załadunku materiałów drogowych. 

15. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 w §4300 o kwotę 209.500,00 

zł celem realizacji umowy z firmą za usługi doradztwa podatkowego w związku  

z prowadzonym postępowaniem podatkowych w sprawie wymiaru podatku od 

nieruchomości. 

16. Dokonuje się zmian w rozdziale 75095 w planie wydatków inwestycyjnych w zadaniu 

pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku o funkcji 

niemieszkalnej na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku (ul. Rybacka 11A  

w Więcborku)” pomiędzy §6059 a §6057 o kwotę 90.500,00 zł celem aktualizacji planu  

i prawidłowej realizacji zadania. 

17. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne w rozdziale 80101 w §6050 pn.: „Zakup  

i montaż budynku blaszanego gospodarczego wraz z utwardzeniem kostka brukową przy 

Szkole Podstawowej w Pęperzynie.” Wartość zadania 18.000,00 zł. 

18. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne w rozdziale 80104 w §6060 pn.: „Zakup 

zestawu 3 kotłów warzelnych przechylnych parowych do Przedszkola Gminnego  

w Więcborku” Wartość zadania 14.000,00 zł. 

19. W rozdziale 75085, 85506, dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 17 i 18 

niniejszego uzasadnienia dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek 

oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. 

20. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 §8110 o kwotę 150.000,00 zł 

w związku z powstałymi oszczędnościami w wydatkach na obsługę długu wynikającymi  

z utrzymujących się niskich stóp procentowych. 

21. Wprowadza się zmiany w planie finansowym wydatków w rozdziale 85154, w części 

dotyczącej ogólnej działalności profilaktycznej związanej z przeciwdziałaniem 

alkoholizmowi, celem zabezpieczenia wkładu własnego na realizację zadania w ramach 

programu osłonowego „Wspieranie Jednostek Samorządu Terytorialnego w tworzeniu 

Systemu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie”. Przesunięto kwotę 2.803,00 zł pomiędzy 

§4300 a §4170 i §4210. 

22. Oprócz zmian opisanych w pkt 21 niniejszego uzasadnienia, zwiększa się plan finansowy 

wydatków w rozdziale 85154 o łączną kwotę 19.900,00 zł w §4010, §4110, §4120, §4170, 

§4210 i §4260. Zmiany są wynikiem rozliczenia niewykorzystanych w 2020 r. środków 

uzyskanych z wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się 

na realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

23. W rozdz.85215 w §3110 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 250.000,00 zł. Są to 

wydatki związane z wypłatą dodatków mieszkaniowych. Weryfikacja dokumentacji 

stanowiąca o zaangażowaniu środków na najbliższe miesiące dają informację, że liczba osób 

uprawnionych jest mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń będzie niższa. 

24. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 90002 o łączną kwotę 193.500,00 zł 

w §4010, §4110, §4120, §4170, §4210, §4270, §4300, §4430 i §4700. Zmiany są wynikiem 

rozliczenia niewykorzystanych w 2020 r. środków uzyskanych z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 
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25. Dokonuje się zmniejszenia planu finansowego wydatków majątkowych w rozdziale 90019 

w §6230 o kwotę 6.000,00 zł w zdaniu pn.: „Dofinansowanie do budowy studni wierconych” 

w związku z wpływem tylko jednego wniosku o dofinansowanie. 

26. W planie finansowym wydatków w rozdziale 90095 dokonano następujących zmian: 

w §4300 wprowadza się do realizacji nowe zadanie pn.: „Demontaż, transport  

i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork w 2021r.” 

Wartość zadania 120.000,00 zł, 

w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa studni głębinowej na 

boisku sportowym w Sypniewie”. Wartość zadania 40.000,00 zł. 

27. Zwiększa się plan wydatków budżetowych w rozdziale 92109 w §6220 o kwotę 

352.000,00 zł jako dotację celową dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku  

z przeznaczeniem na modernizację sali kinowej w budynku MGOK. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Przewodnicząca RM nawiązała do punktu, w którym mowa była o przejęciu długów po 

zmarłym. Przypomniała, że na jednej z wcześniejszych komisji wspomniano o planowanym 

podpisaniu umowy z osobami, które pobierają pewne dochody z tytułu wynajmu 

nieruchomości, w związku też z tym pytała, czy takowy dokument został już sfinalizowany.  

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że z informacji uzyskanej z Referatu /…/ Gospodarowania 

Nieruchomościami UM w Więcborku wynika, że płatności zaczęły wpływać, natomiast 

Gmina jest na etapie formalizowania wspomnianej przez Przewodniczącą RM umowy. Jest to 

dość specyficzna sytuacja, gdyż Gmina przejęła część udziałów danej nieruchomości  

z mieszkańcami, więc ci lokatorzy nie mieszkają z lokalu na zasadzie przydziału 

komunalnego, ale na mocy trwającej umowy najmu. Projekt umowy, o którym wspomniała 

radna, został skierowany do Kancelarii Prawnej celem weryfikacji. 

Przewodnicząca RM zapytała również ile miesięcznie Gmina płaci za zużycie wody na 

boisku sportowym w Sypniewie /za okres dwóch miesięcy/ w kontekście planowanego  

zadania inwestycyjnego polegającego na budowie studni głębinowej przy obiekcie. 

Informacja pozwoli określić, w jakim czasie inwestycja się zwróci. Radna poruszyła również 

temat wysokości dofinansowania ze środków zewnętrznych uzyskanego przez MGOK na 

remont sali kinowej, stwierdzając, że jest on bardzo niski /120.000,00 zł/ w porównaniu do 

udziału środków gminnych w postaci zwiększenia planu jednostce Kultury w kwocie 

352.000,00 zł i środków własnych jednostki /73.000,00 zł/, które tak de facto również są 

gminne. 

Skarbnik Gminy podała, że z tego, co wie, to nie pierwszy wniosek MGOK w sprawie 

pozyskania środków zewnętrznych na wspomniany cel, ale pierwszy z którego udało się 

pozyskać dofinansowanie. Być może po przetargu kwota udziału Gminy Więcbork będzie 

mniejsza. Inwestycja obejmuje modernizację sali kinowo-widowiskowej: łącznie ze ścianami 

wyminą podłogi i foteli, stąd taki nie inny kosztorys. Sama wymiana foteli to koszt ponad 

251.000,00 zł., oświetlenie – 9.000,00 zł, a prace budowlane – ponad 284.000,00 zł /w tym 

rozbiórka i wykonanie nowej posadzki łącznie z okładzinami/. 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział na pierwsza część pytania Przewodniczącej 

RM podając, że rocznie na opłaty za zużycie wody na boisku w Sypniewie wynoszą  

ok. 8.000,00 zł. 

Radny Stanisław Wegner pytał, czy będzie realizowany remont łazienek w Przedszkolu 

Gminnym w Więcborku. 
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Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że w budżecie oświaty jest na ten cel zaplanowana 

kwota 40.000,00 zł. 

Radna Dorota Wnuk chciała wiedzieć, jaki zakres prac remontowych w ramach kwoty 

125.000,00 zł, przewidziany jest na  drodze w Śmiłowie.    

Zastępca Burmistrza Więcborka mówił, że po przeanalizowaniu stanu technicznego drogi 

okazało się, że ma ona dość mocną podbudowę z płyt. Wykonano tam już odwodnienie, które 

skuteczne odprowadza wodę z nawierzchni. Pojawił się też fachowiec, który określił koszt 

naprawy, pozwalający na całkowite wyeliminowanie problemu zalegającej wody. Kwota 

125.000,00 zł przewiduje położenie asfaltu aż do wysokości ostatniego zabudowania na ww. 

drodze. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 12 radnych / radny Wegner chwilowo opuścił salę obrad/ 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Radny Wegner powrócił na sale obrad /obecnych 13 radnych/ 

Skarbnik Gminy Więcbork przedstawiła zakres zmian dotyczących projektu uchwały 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmiany WPF dotyczą głownie danych za 2021r. i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Zmiany te wymusiły aktualizację limitów wydatków na rok 

2021 u załączniku przedsięwzięć. Zamknięcie księgowe roku 2020 umożliwiło ujęcie  

w przychodach br. i roku 2022 wypracowanej nadwyżki budżetowej w łącznej kwocie 

1.906.849,40 zł. Wprowadzone zmiany umożliwiły rezygnacje z planowanego do 

zaciągnięcia kredytu w kwocie 1.509.469,41 zł. w związku z tym korekty wymagały kwoty 

dochodów, wydatków, przychodów, rozchodów oraz długu w dalszej części WPF, aby spełnić 

warunki określone w § 5 niniejszej uchwały. Wprowadzenie zmian w budżecie roku 2021  

w zakresie dochodów i wydatków bieżących oraz majątkowych na programy i projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy  

o finansach publicznych. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Z uwagi na nieobecność Kierownika Referatu Rolnictwa UM w Więcborku zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie aktualizacji "Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork", przełożone zostało do czasu powrotu  

ww. z pracy w terenie. 

W tym miejscu głos zabrał Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku p. 

Adam Kubiak, który omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork” w celu przekazania 

go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 
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Zgodnie z art. 19 ust 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków Rada gminy na podstawie projektów regulaminów 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa 

wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 

zawiadamiając o tym przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne. Projekt regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork należy przekazać do 

zaopiniowania Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej, Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Bydgoszczy oraz zawiadomić Przedsiębiorstwo 

wodociągowo-kanalizacyjne działające na terenie gminy Więcbork o przekazaniu projektu 

regulaminu do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 13 lutego 2020 roku nastąpiła zmiana 

ustawy prawo budowlane. Ta ustawa wymogła jednocześnie zmianę ustawy regulującej 

działalność Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. W punkcie dotyczącym budowy 

przyłącza wodociągowego nastąpiła również zmiana tej ustawy w miesiącu wrześniu 2020 

dlatego do 19 września 2021r. należy zmienić również zapisy Regulaminu uchwalonego przez 

Rade Miejską w Więcborku w roku 2018. Zmiany pojawiły się jedynie w punktach 

dotyczących przyłączy wodociągowych.  

 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Na sali obrad pojawił się Kierownik Referatu Rolnictwa /…/ UM w Więcborku, zatem 

zrealizowano przesunięty pkt 4 tj.  zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie aktualizacji 

"Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork",  

Dokument ten określa m. in. obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców 

prac polegających na zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia 

również aktualny stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na 

terenie miasta i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki 

finansowe, niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków 

zewnętrznych na jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu 

przyśpieszenie procesu usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego 

zagospodarowania. Biorąc pod uwagę powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej Uchwały  

i wdrożenie jej do realizacji. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu późno ogłosił konkurs. Gmina Więcbork złożyła stosowny wniosek na 

demontaż, transport i utylizację azbestu z terenu gminy Więcbork. Żeby zaktualizować 

program należy zdjąć ze stanu azbest już zdemontowany w ubiegłym roku. Na ten rok 

wpłynęło 56 wniosków od mieszkańców gminy Więcbork na ponad 200 ton azbestu. Program 

został uprzednio wysłany do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska oraz Sanepidu celem 

zaopiniowania i w obu przypadkach opinia ta była pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 
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Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

Przewodnicząca Komisji ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

W II części posiedzenia podjęto, jako pierwszą, tematykę bezpieczeństwa na terenie gminy 

Więcbork. 

Tytułem wprowadzenia Przewodnicząca RM powiedziała, że omawiając z przedstawicielami 

Policji formę i charakter tego punktu porządku obrad wskazała, iż radni oczekują roboczej 

merytorycznej dyskusji na temat bieżącej sytuacji w zakresie bezpieczeństwa na terenie 

gminy Więcbork. Generalnie chodzi o przekazanie licznych zgłaszanych wielokrotnie przez 

radnych, uwag i spostrzeżeń do tego, co się dzieje na terenie gminy, ich oczekiwań względem 

działań Policji oraz odniesienia się do powyższego przedstawiciela władzy, poprzez 

wskazanie zakresu prewencji i możliwości reagowania służb w granicach prawem 

określonych kompetencji. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Stanisław Wegner przedstawił sytuację, która miała miejsce w ostatni weekend  

w okolicach plaży miejskiej. Będąc w tym miejscu zwrócił się do policjantów siedzących  

w samochodzie o interwencję w sprawie  nadmiernej szybkości z jaką kierowcy poruszają się 

drogą leśna i na samej plaży oraz na hałas. Policjanci stwierdzili że nie należy to do ich 

kompetencji, a ta droga nie leży w zakresie ich obowiązków. Nie rozumie takiej postawy, bo 

w czasach w których dorastał było to nie do pomyślenia. Jakie policjant musi mieć 

kompetencje, żeby wyjść z samochodu i pouczyć: źle zachowującą się młodzież, zuchwałych 

kierowców, czy spożywających w nadmiernych ilościach alkohol plażowiczów. Radny 

stwierdził, że zarówno on jak i mieszkańcy czują się taką postawą służb zignorowani i jest to 

zachowanie nieakceptowane.  

Radny Jan Antczak mówił, że jako sołtys sołectwa Runowo Krajeńskie dość często dzwoni 

z prośbą o interwencję dotyczącą jednego z notorycznie awanturujących się i nie 

zachowującego obowiązku ciszy nocnej mieszkańców. Policja kompletnie nie radzi sobie z tą 

sytuacją. Przyjeżdża na zgłoszenie, osoba zachowuje się wobec nich obelżywie - oni nic  

z tym nie robią. Mieszkaniec dostanie od nich co najwyżej pouczenie i na tym interwencja się 

kończy. Był w tej sprawie na Posterunku Policji, ale jedyne czego się dowiedział, to, to że 

mieszkańcy budynku w momencie, kiedy mężczyzna zachowuje się nagannie powinni 

zadzwonić pod 112. Sam jest w tej sytuacji bezradny i szuka rozwiązania, bo coś z tym trzeba 

zrobić. Nie można pozwolić, aby jeden lokator terroryzował swoim zachowaniem i sposobem 

bycia współlokatorów. Innym problemem jest dewastacja ławek na terenie placu 

rekreacyjnego w Runowie przez przesiadującą tam, w godzinach wieczornych młodzież. 

Wskazane byłoby, aby policja od czasu do czasu tam przyjechała, wyszła z samochodu  

i sprawdziła co tam się dzieje.  Radny zaobserwował też, że w trakcie obowiązywania 

obostrzeń związanych z COVID-19 Policja nie interweniowała widząc grupkę młodzieży 

idącą bez maseczek. Pytał, czy tak powinno wyglądać egzekwowanie prawa. Nie godzi się 

również z tym, że obiekty rekreacyjne użytku publicznego powstałe ze środków Gminy 



9 
 

Więcbork i Sołectw są notorycznie dewastowane, a Policja nie reaguje w oczekiwany przez 

społeczeństwo i władzę sposób. 

Radny Jacek Kabattek zwrócił uwagę na fakt słabej współpracy obecnego dzielnicowego 

przypisanego do sołectwa Zakrzewska Osada. Poprzedni dzielnicowy regularnie pojawiła się 

u niego konsultując sprawy bieżące, w tym problemowe sprawy występujące w sołectwie. 

Obecny dzielnicowy pełni tą funkcję bodajże od 2-3 lat, ale nie widział się z nim ani razu. 

Radna Brygida Migawa i sołtys sołectwa Sypniewo mówiła, że  wielokrotnie dzwoniła  

i rozmawiała z policjantami prosząc o częstsze wizyty służb szczególnie na terenie wsi. 

Zauważyła, że w czasie pandemii radiowóz z policjantami potrafił pojawiać się dwa razy 

dziennie u jednej rodziny sprawdzając przestrzeganie kwarantanny domowej. Prosiła 

wówczas o to, by przy okazji patrol pojawiał się w określonych miejscach tj. przy starym 

dworcu w okolicach alejki, gdzie swego czasu powyrywano ławki, połamano kosze, 

zniszczono nasadzenia tui itd. Codziennie stara się tam sama podjeżdżać i zwracać uwagę 

przebywającym tam osobom, na poprawne zachowanie, ale wydaje się, że kontrola policji 

miałaby większą moc sprawczą w tym względzie. Wydaje się, że już sama obecność policji  

w tym miejscu, byłaby czynnikiem działającym prewencyjnie, a dla młodzieży stanowiła 

sygnał, że miejsce jest monitorowane. 

Radna Natasza Ksobiak prosiła o wznowienie patroli policyjnych na ulicy Łąkowej  

w Wituni. W ubiegłym roku zgłaszała, że kierowcy poruszający się ulica łąkową jadą  

z nadmierną prędkością i po kilkukrotnych kontrolach policji sytuacja się poprawiła. W tej 

chwili kontrole te zostały zaniechane i problem powrócił z dużym nasileniem. Już nie tylko 

samochody urządzają sobie tam wyścigi, ale młodzi, nieletni zrobili sobie z ulicy Łąkowej tor 

wyścigowy. Pojawiają się również motory i kłady, a prędkość z jaką jeżdżą jest zdecydowanie 

powyżej właściwej tej drodze. 

Radny Marian Chęś pytał o obecność patroli pieszych w mieście. Według niego taki patrol 

powinien skupić się miedzy innymi na młodzież przesiadującą do późnych godzin 

wieczornych w okolicach marketu „ŻABKA”. Młodzi ludzie piją alkohol, zachowując się 

przy tym hałaśliwie i zaśmiecającą teren sąsiadujących ze sklepem posesji.  

Przewodnicząca RM włączając się do dyskusji zapytała, ilu policjantów w  ciągu dnia 

przebywa na służbie. Nawiązała również do wypowiedzi przedmówcy wskazując, że problem 

pijących i przesiadujących na ławkach więcborskiej Promenady i Rynku jest duży. Osoby te 

zrobiły sobie z ławek miejsce do spania i wypoczywania, zmieniając tylko co jakiś czas 

ławkę. Skala problemu jest ogromna i źle wpływa nie tylko na wizerunek miasta, ale 

odstrasza osoby przebywające w Więcborku w celach wypoczynkowych. Radna chciała 

wiedzieć, czy policja ma możliwość wyganiania takich osób z ławek. Zjawisko, o którym 

mowa dotyczy nie tylko sezonu letniego, bo w miejscu wskazanym prze radnego Chęś, 

całorocznie przesiadują od rana do wieczora powszechnie wszystkim znani panowie. Teren 

zlokalizowany jest przy głównej drodze i obecność osób pod wpływem alkoholu na pewno 

nie jest elementem postrzeganym, jako promocja miasta. Innym, równie drastycznym 

utrapieniem dla Samorządu jest rosnąca skala wandalizmu na terenie miasta i gminy 

Więcbork. Powyrywane: ławki, krzewy, kwiaty, pojemniki na śmieci, deski z ogrodzeń 

placów zabaw i zniszczone elementy wyposażenia placów zabaw, to tylko część rzeczy 

składających się na rozmiar dewastacji, z jakim musi się mierzyć Gmina Więcbork.  

W ubiegłym roku przy okazji spotkania Radnych z Komendantem Powiatowym Policji 

zwracała uwagę na to, że w Więcborku od dawna nie widać patroli pieszych Policji. Nie wie, 

czy wynika to z wytycznych, co do konieczności wyjeżdżenia określonej ilości kilometrów, 

paliwa?. Kiedyś, jak policjant szedł, było go widać, dziś widoczny jest tylko zza szyby 
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radiowozu i często nawet zza tej szyby nie reaguje na zjawiska negatywne. Kończąc 

wypowiedź radna zapytała, czy przewidziane są dodatkowe służby policyjne w okresie letnim 

na terenie Więcborka? 

Radna Beata Lida powróciła do już wcześniej zgłaszanej sprawy i jak to określiła starej 

sprawy, dotyczącej podejrzanych zlotów aut na rejestracjach nakielskich przy plaży miejskiej 

w Więcborku. Z relacji młodzieży wynika, że zgromadzenia związane są procederem handlu 

narkotykami, a pojawiająca się tam od czasu do czasu policja, obserwuje uczestników  

z daleka, bojąc się bezpośredniej konfrontacji. Radna uważała, że być może warto byłoby  

o określonej godzinie, aby policja pojawiła się na miejscu, wylegitymowała towarzystwo  

i sprawdziła co w ogóle się tam dzieje. Sądziła, że młodzież, która mówi o tym konkretnym 

przypadku, jak również o tym, że w Więcborku można kupić narkotyki „od ręki”, ma 

sprawdzone informacje. Zatem,  interwencja i dbałość o bezpieczeństwo nie tylko młodzieży, 

ale również dorosłych, jest tu jak najbardziej wskazana. 

Przewodnicząca RM uzupełniła wcześniejszą wypowiedź podając, że oprócz plaży  

i promenady, miejscem które należy monitorować jest targowisko miejskie, gdzie również 

dzieją się podejrzane rzeczy tj. imprezy alkoholowe, drifty samochodowe itp. 

Radna Ksobiak za negatywny przejaw pracy policji uznała, brak reakcji służb na pakowanie 

aut przy głównej ulicy Hallera w Więcborku. Chodzi tu nie tylko o auta dostawcze  

zaopatrujące sklepy, ale i osób prywatnych. Parkowanie odbywa się w różnych miejscach, 

nawet koło pasów, co uniemożliwia innym kierowcom swobodne manewrowanie. Kiedyś 

policjanci byli widoczni w tej lokalizacji i upominali niefrasobliwych kierowców i problem 

na jakiś czas przestał być widoczny. Teraz uciążliwość znów powróciła, co skłania do 

refleksji, że kontrola miejsca powinna być systematyczna. Często zdarza się również tak, że 

policja stoi w jakiejś uliczce, ale nie reaguje. 

Przewodnicząca Komisji przy okazji wywołania tematu bezpieczeństwa na drodze, 

wspomniała o konieczności zwrócenia się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o odświeżenie 

poziomych oznakowań miejsc przejść dla pieszych. Obecnie są mało widoczne, a prace 

powinny być przeprowadzane przed okresem wakacyjnym.  

Przedstawiciel Policji odnosząc się do przedstawionych przez radnych sytuacji 

odpowiedział: 

 Zdarzenie z niedzieli  opisywane przez radnego Wegnera zostanie skonfrontowane  

w rozmowie z pracownikami Posterunku. Rzeczywiście w okresie letnim w okolicach 

plaży miejskiej i na samej plaży gromadzi się sporo osób i teren powinien być jednym  

z newralgicznych punktów  obserwacji służb, żeby nie dochodziło tam do różnego rodzaju 

niepożądanych zajść. 

 Mieszkaniec wspomniany przez radnego Antczak to znana Policji osoba. Sprawa na 

pewno zostanie przekazana dzielnicowemu, który wdroży odpowiednie działania wspólnie 

z asystentem rodziny, który z ramienia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

sprawuje opiekę nad ww. osoby. Natomiast do zgłaszanej dewastacji na placu zabaw był 

wysyłany patrol, pytanie czy nastąpiła w tym zakresie jakaś poprawa. 

 Dzielnicowy przypisany Zakrzewskiej Osadzie p. Antoni Bogdaszewski na pewno zjawi 

się u Sołtysa. Sołtys jest najlepszym źródłem przekazu informacji i należy z tego 

korzystać. 

 Również w przypadku sołectwa Sypniewo przekaże dzielnicowemu wskazówki Pani 

Radnej i Sołtys. Postara się też aby w półrocznym harmonogramie działań zmienić 

lokalizację patroli policji w Sypniewie. 
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 Temat wyścigów samochodowych urządzanych na ulicy Łąkowej w Wituni nie jest znany 

Policji. Jest to ulica boczna, gdzie patrole pojawiają się sporadycznie. Niemniej 

zasygnalizuje policjantom wywołany problem. Z kolei konieczność bieżącego 

monitorowania wykroczeń na ulicy Hallera w Więcborku zostanie przekazana patrolom 

ruchu drogowego z Sępólna Krajeńskiego. 

W tym miejscu Przewodnicząca RM  stwierdziła, że obecność patroli jest jak najbardziej 

wskazana, ale najskuteczniejszym przesłaniem dla kierowców, będzie wręczenie kilku 

mandatów za złamanie obowiązujących przepisów. Nic nie działa równie prewencyjnie, jak 

poczta pantoflową, która rozniesie ostrzeżenie, że policja egzekwuje w ten sposób prawo. 

Samo pouczenie oczywiście może się zdarzyć, bo i każdemu się zdarza potrzeba coś na 

szybko załatwić, ale jak coś dzieje się notorycznie, to na to przyzwolenia być nie może. 

Przykładem może być punkt z Fast-foodem przy skręcie na ulice Strzelecka, gdzie nieustannie 

parkują auta, żeby odebrać jedzenie, co skutecznie utrudnia innym kierowcom wjazd na ulice 

Strzelecką. 

Przedstawiciel Policji  zauważył, że jeżeli chodzi o samą ulicę Strzelecką to jest widoczna 

duża poprawa, jeżeli chodzi o parkowanie. 

 Dylemat osób przesiadujących w okolicach promenady, czy konkretnie Marketu 

„ŻABKA” jest specyficzny. Policja nie może tych osób wyganiać, gdyż są to osoby  

z problemami alkoholowymi i jeżeli tylko siedzą, a nie zakłócają porządku publicznego, 

nie ma prawa ich z tego miejsca wyprosić. Jeżeli popełnią wykroczenie np. zachowają się 

nieobyczajnie, wówczas policjant już zobowiązany do odpowiedniej reakcji. Samo spanie 

na ławce, choć nie wygląda estetycznie, nie jest niestety wystarczającym powodem. Jeżeli 

chodzi o uciążliwy hałas, to interwencja może odbyć się tylko na zgłoszenie osoby 

podającej się z imienia i nazwiska. Innej możliwości nie ma. 

Przewodnicząca Komisji przyznała, że odnosi wrażenie, że w Polsce panuje bezprawie. 

Rozumie, że osoba zniesmaczona, jakimś konkretnym nagannym zachowaniem, zgłasza fakt 

na Policję i ta wówczas interweniuje. Natomiast policja np. siedzi tuż obok w wozie 

policyjnym i nie reaguje sama, bo im to powiedzmy „bez wskazania palcem”, nie 

przeszkadza.  

Przewodnicząca RM zapytała wprost, czy gdyby właściciele sklepów, przy których 

wymienione powyżej sytuacje mają miejsce, zgłosili Policji, że im się to nie podoba, to służby 

podjęłyby odpowiednią interwencję? 

Jeżeli tym osobom ci sprawcy, zakłócaliby porządek publiczny, to jak najbardziej tak – 

Przedstawiciel Policji. 

Pytanie, co to znaczy zakłócanie porządku? Czy jest to np. sytuacja, kiedy ktoś notorycznie 

przesiaduje na mojej własności i sprawia, że potencjalni klienci omijają mój sklep – 

Przewodnicząca RM. 

Powiem tak, to są znane Policji osoby od dawna i w grę wchodzi tutaj uzależnienie od 

alkoholu i to trzeba leczyć. Generalnie karanie na te osoby  nie ma żadnego wpływu. 

Należałoby zwrócić się do Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i wspólnie  

z Policją jakieś rozwiązanie w tym zakresie znaleźć. To, że ktoś jest uzależniony, biedny, źle 

wygląda i śmierdzi, nie jest powodem do nękania przez policję i przeganiania. Ciężko tu 

znaleźć złoty środek. Jeżeli leży i śpi, to jest to może powód do interwencji, ale kiedy tylko 

siedzi i nic innego nie robi to brak takich podstaw. Policja może działać, kiedy prawo jej na to 

pozwala  – mówił Przedstawiciel Policji. 
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Zastępca Burmistrza Więcborka zwracając się do Przedstawiciela Policji powiedział, że 

cały czas przedstawia on sposoby i podstawy interwencji, ale przecież Policja ma również 

pewien zakres działań prewencyjnych i o tych kompetencjach obecni też chcieliby usłyszeć. 

O ile rozumie, że Policja nie ma podstaw do interwencji, kiedy delikwent tylko siedzi i nic nie 

robi, o tyle prewencyjnie należałoby podjąć działania, eliminujące spanie na ławkach  

w miejscach uznawanych za tereny służące wypoczynkowi i rekreacji. To samo dotyczy np. 

plaży miejskiej w godzinach wieczornych 21:00-22:00, kiedy pojawia się tam dwadzieścia 

samochodów na rejestracjach spoza powiatu sępoleńskiego. Czy wówczas Policja dla własnej 

wiedzy, by później, w razie jakiegoś zdarzenia, łatwiej było osoby/osobę zidentyfikować, 

podjeść i zapytać o cel zgromadzenia. Często po takich wizytach na plaży miejskiej zastaje się 

totalny bałagan, a często też odnotowuje się liczne mniejsze i większe uszkodzenia urządzeń  

i obiektów ogólnodostępnych. Bez wiedzy, kto tam przebywał rudno kogokolwiek pociągnąć 

do odpowiedzialności, a straty są niemałe. Policja niby była, ale ani ona nie ma materiału, ani 

Gmina nie ma materiału, a mieszkańcy i turyści za zaistniała sytuację obwiniają jednych  

i drugich. Zatem nie tylko akcja post fatum ale skuteczna prewencja przeciwdziałająca 

negatywnym zjawiskom. 

Przedstawiciel Policji mówił, że powszechnie wiadomo, iż już sama obecność służb  

w danym miejscu jest elementem prewencji i tak też działa. Pewnych mechanizmów działania 

policji nie może też do końca ujawniać. Będąc przy głosie odpowiedział również na pytanie 

dotyczące ilości policjantów na służbie w gminie Więcbork. z reguły jest to 6-8 policjantów 

do 12 na dobę. Jest to jeden do dwóch patroli- jest to zależne też od absencji związanej  

z urlopami chorobowymi, czy wypoczynkowymi. Na zmianie ośmiogodzinnej jest tych 

policjantów, co najmniej dwóch. Ten patrol musi objechać nie tylko miasto, ale również 

tereny okolicznych sołectw. Poza tym w Więcborku i okolicach pojawiają się na jednej ze 

swoich zmian, policjanci z komórki ruchu drogowego. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że tej policji wcale w mieście nie widać. Nie chodzi o to, 

że przedmówca będzie udowadniać, że oni rzeczywiście są. Faktem natomiast jest, że 

fizycznie nie są zauważalni, a to powoduje w ludziach odczucie, że mogą sobie pozwalać na 

więcej. Kiedyś, kiedy policja chodziła w patrolach pieszych, to byli widoczni. Teraz, kiedy 

przejadą dwa razy samochodem np. w okolicach plaży miejskiej, nie robi to na nikim 

najmniejszego wrażenia, a na pewno nie stanowi elementu właściwej prewencji. Radna 

podkreśliła, że gdyby tych policjantów było widać, to pewnie w ogóle nie byłoby potrzeby 

organizowania podobnego spotkania. Znaczyła również, że spotkanie nie ma na celu 

wytykania policji, że źle pracuje, bo zrozumiałym jest, że obraca się ona w pewnym kanonie 

zasad i wytycznych. Celem jest natomiast uświadomienie im, że ich nie widać, a to przekłada 

się na konkretne negatywne zjawiska/zachowania.    

Przewodnicząca Komisji powiedziała, że w szeregach Rady Miejskiej są również Sołtysi  

i kiedy słyszy się przykład radnego Kabattka, który przez dwa - trzy lata nie widział  

dzielnicowego, to jest to alarmujące. Za wszystko już praktycznie obwinia się Burmistrza  

i Redę, począwszy brud w mieście poprzez palenie  śmieciami w piecach i toksyczny dym  

z kominów oraz wszechobecny wandalizm. Zaproszenie policji, to głos o wsparcie samorządu 

Przedstawiciel Policji podał, że policja często kara mandatami, ludzie te mandaty przyjmują 

nawet w wyższej wysokości – 500,00 zł. kary te z uwagi na nieściągalność, czy nie stawianie 

się na odpracowywanie w ramach prac społecznie - użytecznych zamieniane są na kary 

pozbawienia wolności, ale te procedury trochę trwają- miesiącami, a nawet latami.    

Radny Stanisław Piłka przekonywał, że problemem jest nie tylko, to że policji nie widać, ale 

też fakt, że autorytet wobec tej służby ostatnimi czasy bardzo się zdegradował. Trochę lat juz 
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na tym świecie żyje i śmiało może powiedzieć, że kiedyś policjant to był ktoś i już samo 

pojawienie się policjanta np. na jakiejś imprezie, budziło respekt i skłaniało do 

powściągliwości niejednego awanturnika. Faktem jest, że wówczas policja miała też inne 

uprawnienia i nikt tego nie negował. Wydaje się, że ten mocno nadszarpnięty autorytet  

w tych czasach należałoby odbudować. Jeżeli tak się stanie jest realna szansa na zmiany.     

Przedstawiciel Policji nawiązał do przewijającego się w dyskusji pojęcia „patroli pieszych 

policji”. Jeżeli policja jest wysyłana do zdarzenia, to mierzy się jej czas dojazdu – innymi 

słowy czas reakcji i z tego policja jest rozliczana. Wiadomo, cze w jednym czasie zdarzają się 

różnego typu przestępstwa i przewinienia: bijatyki, zaginięcia, kolizje, wypadki drogowe itd. 

Biorąc pod uwagę ilość policji na służbie w Więcborku, czy całym powiecie na danej 

zmianie, policjanci niejako „pilnują radiowozu”. Oznacza to, że nie oddalają się zbytnio od 

miejsca zaparkowania, aby móc odpowiednio szybko zareagować na zgłoszenie o zdarzeniu. 

Przewodnicząca RM była zdania, że jeżeli patrol zostawi auto na Rynku i obejdzie rynek  

i promenadę albo zaparkuje obok plaży i zrobi obchód, to na pewno czas reakcji na zdarzenie, 

na tym nie ucierpi. Prawda jest taka, że policjanci siedzą w radiowozach i nie reagują, o czym 

mówiła na spotkaniu, na którym obecny był Komendant Policji i do tej pory nie zrobiono  

z tym nic.  

Radny Wegner uważał, że jeżeli policja już pojawia się na plaży, to niech stanie radiowozem 

bliżej tej plaży, wyjdzie i sprawdzi kto, pije, hałasuje, czy rozrabia i ukarze, jeżeli taka 

potrzeba zajdzie. Czasami nawet sama rozmowa i pouczenie wystarczy, a najlepszą prewencją 

będzie przekazywana informacja, która rozejdzie się wśród bywalców miejsca. Pokazanie się 

na obrzeżach i obserwacja z daleka nie jest rozwiązaniem.  

Burmistrz Więcborka zabierając głos powiedział, że w ostatnim czasie na terenie gminy,  

a szczególnie w mieście, mamy do czynienia z dużym nasileniem aktów wandalizmu 

względem mienia publicznego. Skala dewastacji, skłania z kolei do konkluzji, że sprawcy 

czują pewną swobodę i bezpieczeństwo, że nikt im nic nie zrobi, i nic im za to nie grozi.  

Są bezkarni, a to stanowi dla nich bodziec dalszych destrukcyjnych działań. Mienie publiczne 

jest dobrem wspólnym budowanym z pieniędzy publicznych, a później naprawianych raz 

jeszcze z tych samych środków, z których można byłoby wybudować coś nowego dla dobra 

ogółu. Jest co najmniej kilka, czy kilkanaście miejsc na terenie samego Więcborka, ale też 

gminy Więcbork, gdzie coraz częściej mieszkańcy zgłaszają podejrzane zgromadzenia, 

patrząc przez pryzmat tego, co ewentualnie może nich wyniknąć. Chciał, żeby Przedstawiciel 

Policji odpowiedział na pytanie, czy partol policji posiada instrumenty prawne do tego, aby 

wylegitymować uczestników takiego zgromadzenia na plaży miejskiej, którzy w większości 

pochodzą spoza gminy Więcbork. Skutki tych spotkań widoczne są w godzinach porannych 

następnego dnia, kiedy służby gminne muszą sprzątać pozostawiony bałagan i naprawiać 

zniszczenia. Wylegitymowanie osoby sprawia, że przestaje być ona anonimowa, a to z kolei 

jest pomocne w zidentyfikowaniu potencjalnych sprawców dokonanych zniszczeń. Rozumie, 

że przy obsadzie dwóch policjantów na zmianie trudno, tak zorganizować pracę, by można 

było mówić o patrolach pieszych, a jednocześnie zachować wymagany odpowiedni czas 

reakcji na zdarzenie. Niemniej wnosi o rozważenie wdrożenia i patroli pieszych i patroli 

zmotoryzowanych, tak aby i mieszkańcy, i turyści czuli się bezpieczni, a potencjalni sprawcy 

czynów karalnych mieli świadomość, że w każdej chwili mogą zostać złapani na 

wykroczeniu, a w konsekwencji – ukarani. Burmistrz podał przykład driftów 

samochodowych, które miały miejsce na rondzie przy ul. Gdańskiej w Więcborku, gdzie we 

współpracy z Policją i na podstawie zdjęć z monitoringu sprawców udało się zidentyfikować  

i pociągnąć do odpowiedzialności karnej. Innym przykładem współpracy Gmina – Policja jest 

ostatni incydent dotyczący kradzieży wody. Burmistrz uważał, że właśnie ta ścisła współpraca 
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oraz nagłaśnianie efektów tj. że kogoś złapano i ukarano, to najlepsza forma przestrogi.  

Swego czasu Rada Miejska wyraziła zgodę na zakup narkotestu, który trafił do Policji.  

być może, w kontekście wątku narkotykowego, który pojawił się w dyskusji, warto byłoby 

pojawiać się z urządzeniem w terenie, a szczególnie we wskazanej lokalizacji i sprawdzać  

w organizmie obecność substancji psychoaktywnych. Kończąc Burmistrz zapytał o wsparcie 

dodatkowymi służbami policji na okres letni z Oddziałów Prewencji Policji w Bydgoszczy. 

Radny Antczak zapytał, czy Policja rozważała wyposażenie patroli w wyszkolonego psa – 

owczarka niemieckiego. Jeżeli nie to proponuje, żeby się nad tym zastanowić. 

Przedstawiciel Policji odpowiedział, że niestety w tym roku mimo starań Komendanta PSP, 

nie udało  się pozyskać dodatkowych służb na okres wakacyjny. Może jedynie obiecać, że 

będą pojawiały się takie służby doraźne, skierowane na teren całego powiatu. Będzie to liczba 

od 6-8 policjantów z OPP z Bydgoszczy na cały teren powiatu. Jeżeli chodzi o psa, to jeden 

pracuje szeregach Policji Powiatowej. Do zeszłego roku był jeszcze jeden typowo tropiący. 

Pies na służbie, to pies typowo do wykrywania narkotyków, który osiąga sukcesy również na 

arenie krajowej. Pies, do działań o których wspomniał radny, na pewno się pojawi, bo są ku 

temu podejmowane działania, ale szkolenie takiego psa i policjanta, który będzie jego 

przewodnikiem trwa 9 miesięcy, więc to trochę potrwa. 

Radna Ksobiak powracając do kwestii poruszanej przez nią na początku dyskusji, 

zaznaczyła, że swoją wypowiedzią chciała zasygnalizować problem, który zgłaszają jej 

mieszkańcy ul. Łąkowej. Trudno byłoby telefonować do Policji w chwili, kiedy ktoś urządza 

sobie rajd ul. Łąkową itp., bo w momencie przyjazdu służb nikogo już by tam nie było. 

Intencją jej wypowiedzi było wskazanie, że takie rzeczy mają tam miejsce i prosić, aby 

Policja pojawiała się w tej lokalizacji w miarę możliwości z określoną częstotliwością, żeby 

ukrócić nieprawidłowości.    

Radny Antczak pytał o praktyczną rzecz, jaka jest właściwy numer telefonu do Policji. 

Dzwonił kiedyś pod alarmowy numer 112 i odezwał się dyżurny z Gorzowa, który następnie 

połączył go z Posterunkiem w Więcborku. Chciałby, jako sołtys mieć możliwość połączenia 

się bezpośrednio z Kierownikiem Posterunku, a nie dzwonić do niego przez pół Polski.  

Przedstawiciel Policji stwierdził, że dzwoniąc pod numer 112 faktycznie może się zdarzyć, 

że odbierze operator w Gorzowie, ale może też być to Kraków lub Białystok. Chodzi o to, 

żeby na ten numer się dodzwonić. W Wojewódzkim Centrum Powiadamiania Ratunkowego 

siedzi kilkudziesięciu operatorów, po to by przepływ informacji był jak najszybszy. Kiedyś 

po prostu radny by się nie dodzwonił, a tak w momencie kiedy operator odbiera widzi 

lokalizację zgłaszającego, jego numer telefonu i automatycznie wpisuje treść zgłoszenia, 

które następnie, od razu przesyła do dyżurnego komendy właściwego miejscu zamieszkania 

zgłaszającego, łącznie z nagraną rozmową. Zgłoszenie to wyświetla się automatycznie po 

przesłaniu na monitorze dyżurującego policjanta. 

Przewodnicząca RM podsumowując stwierdziła, że to spotkanie było bardzo potrzebne, 

żeby radni mogli przekazać swoje uwagi i oczekiwania względem bezpieczeństwa 

publicznego na terenie gminy Więcborku. Samorząd Gminy Więcbork oczekuje ścisłej 

współpracy z Policja i jej pomocy w zapewnieniu ładu i porządku na terenie gminy. Danie 

społeczeństwu poczucia, że Burmistrz i Policja ściśle współpracują, a oni widzą tego 

wymierne efekty.  

Przedstawiciel Policji powiedział, że oczywiście przyjmuje wszystkie uwagi, choć nie do 

końca przyjmuje na siebie winę za wszystkie negatywne przejawy frustracji, głupoty, czy 

lekkomyślności objawiające się wszechobecnym wandalizmem. Jego zdaniem gdzieś  
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w systemie zawodzi praca u podstaw tzn. praca wychowawcza w rodzinach, szkołach itd. 

Policja nie jest w stanie być wszędzie i zawsze, czy przy każdej osobie, czy miejscu 

publicznym, policjanta. 

Przewodnicząca RM wyjaśniła, że chodzi o zintensyfikowanie działań, tak aby były one 

widoczne przez społeczeństwo. Potrzebne jest zaangażowanie, które będzie zauważalne  

i postrzegane, że coś w kwestii prewencji i bezpieczeństwa się dzieje.  Kończąc podziękowała 

Zastępcy Komendanta Policji za przyjecie zaproszenia i udział w dyskusji. 

Przedstawiciel Policji zapewnił, że Policja postara się zrobić wszystko, co w jej mocy, aby 

sprostać oczekiwaniom. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Więcborka przedstawiła 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku p. Anna Łańska. 

Przewodnicząca RM nawiązując do ustaleń radnych z posiedzenia połączonych Komisji RM 

w Więcborku z dnia 1.06.20201r. omówiła składowe proponowanego wynagrodzenia 

Burmistrza Więcborka: 

1) wynagrodzenie zasadnicze w wysokości: 4.700,00 zł.; 

2) stawkę dodatku funkcyjnego w wysokości: 1.900,00 zł.; 

3) dodatek specjalny w wysokości 38 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia 

zasadniczego 

i dodatku funkcyjnego w wysokości: 2.508,00 zł.; 

4) dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20 % pobieranego miesięcznego wynagrodzenia 

zasadniczego w wysokości: 940,00 zł. 

Następnie przyjęto treść uzasadnienia do projektu uchwały w treści: 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym rada 

gminy ustala wynagrodzenie burmistrza. Radni korzystając ze swego prawa inicjatywy 

uchwałodawczej postanowili zaproponować uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Burmistrza Więcborka, która obowiązywałaby od 1 lipca 2021r. 

W ciągu minionych pięciu lat wynagrodzenie burmistrza pozostawało w zasadzie bez zmian, 

W tym czasie wzrost wynagrodzeń pracowników samorządowych w gminie wzrósł o niemal 

35 %. Obecne wynagrodzenie Burmistrza Więcborka jest wyraźnie niższe od wynagrodzeń 

wójta i burmistrzów okolicznych gmin. W ostatnich czterech latach dynamicznie wzrasta 

ilość realizowanych przez gminę zadań inwestycyjnych i pozyskiwanych funduszy 

zewnętrznych Obecnie przygotowywanych jest szereg kolejnych wniosków o dofinansowanie 

istotnych zadań z funduszy unijnych oraz funduszy ministerialnych. Dzięki zaangażowaniu 

Burmistrza udało się doprowadzić do wielu kluczowych i od dawna oczekiwanych inwestycji 

m.in. budowa Centrum Aktywności Seniora i Centrum Aktywności Lokalnej, 

termomodernizacja szkół, przebudowa Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej  

nr 1 w Więcborku, budowa nowych dróg i ulic. Powstanie Klubu Dziecięcego, unormowanie 

płac w oświacie dla pracowników obsługi, przystąpienie do procesu budowy obwodnicy, 

podpisanie listu intencyjnego dotyczącego gazyfikacji Więcborka, to tylko nieliczne 

osiągnięcia burmistrza, które przyczyniają się do poprawy wizerunkowej Gminy Więcbork. 

Dbałość o finanse publiczne przejawiająca się nie zadłużaniem Gminy Więcbork oraz 

uzyskiwanie niemal jednogłośnie votum zaufania i absolutorium są najlepszym przykładem 
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doceniania działalności i zaangażowania Burmistrza Więcborka w rozwój naszej gminy. 

Dlatego też radni z własnej inicjatywy proponują podniesienie wynagrodzenia Burmistrza 

Więcborka poprzez wzrost dodatku specjalnego do wysokości określonej w treści uchwały.  
 

Radny Henryk Szwochert zapytał o ile dokładnie wzrośnie wynagrodzenie Burmistrza. 

Jest to kwota niecałe 700,00 zł – Przewodnicząca RM.  

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do głosowania. 

Obecnych 12 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

W sprawach różnych Burmistrz Więcborka wyjaśnił zagadnienie odświeżenia poziomych 

znaków przejść dla pieszych. Od wielu lat Gmina upomina się o malowanie pasów na 

początku sezonu letniego, natomiast Zarząd Dróg Wojewódzkich odpowiadający za 

oznakowanie na wskazanych drogach, okres ten przesuwa do czasu tuż przed rozpoczęciem 

roku szkolnego. Zatem postrzeganie bezpieczeństwa samorządu i ZDW w tym konkretnym 

przypadku nieco się różni. Oczywiście widoczność w okresie jesienno-zimowym jest 

znacznie gorsza, ale z kolei w okresie wakacyjnym ruch pieszych na terenie gminy Więcbork 

jest zdecydowanie większy, dlatego też postuluje się o przyspieszenie ww. prac. Dziś wysłane 

zostało w tej sprawie pismo do Kierownika ZDW i być może uda się coś zrealizować 

wcześniej. Aczkolwiek ZDW związany jest w tej materii procedurą przetargową wyłaniającą 

wykonawcę zadania.  

Na tym posiedzenie zakończono. 
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Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 

 


